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Abstract

The study was conducted in Mayo area at Khartoum state, which is 

located about 11 kilometers far from the city center.

The main aim of the study was to investigate the distribution of 

T.vaginalis among females in Bashair teaching hospital.

The study employed 445 females of different age groups to investigate 

the presence of T.vaginalis. This was done through the examination of 

females’ urine using wet preparation and stain smear.

The study showed that T.vaginalis was prevalent among 8.8% of the 

females examined. The high prevalence (10%) was reported among the 

married females, while 1.7% prevalence rate was reported among the 

singles. The highest infection rate (11.2%) was found in the age group 

31 – 40 years, while the lowest infection rate (3.2%) was found in the age 

group over 40 years.

The study, also, showed that the highest percentage of infection was 

among the Barno tribes (19%), while the lowest percentage of infection 

was among the fur tribes (3.8%).
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البحث ملخص  

حوالى            تبعد التى الخرطوم ولية فى مايو منطقة فى الدراسه هذه  اجريت

المدينه    11 وسط من كيلومتر . 

المهبليه           المشعريه طفيل انتشار معدل ايجاد هو الدراسه هذه من  الهدف

التعليمي      بشاير مستشفى فى الناث .وسط

عدد      على الدراسه هذه مختلفه      445اجريت عمريه فئات من الناث من  

المهبليه      المشعريه طفيل وجود من .للتأكد

التحضير           تقنية باستعمال وذلك للناث البول فحص طريق عن وذلك  تمت

الجيمسا      صبغة مع الجاف والتحضير  .الرطب

هو          المهبليه المشعريه طفيل انتشار معدل ان الدراسه من% 8.8اوضحت  

الكلى  .المجموع

انتشار   ( نسبة نسبه%)       10أعلى اقل ان حيث المتزوجات وسط وجدت  

متزوجات%)    1.7انتشار ( الغير بين وجدت .

اصابه   ( نسبة العمريه%)     11.2اعلى المجموعه فى سنه  40 – 31وجدت  

ال            فوق العمريه الفئه فى وجد اصابه معدل اقل ان عاما 40حيث .

البرنو            قبائل نساء بين وجدت اصابه نسبة اعلى ان كذلك الدراسه  اوضحت

الفور%)           (19( قبائل نساء بين وجدت اصابه نسبة اقل ان 3.8حيث %).  
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